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Gmina Zaniemyśl. Sesja Rady Gminy 

RO.0002.9.2023 

Protokół (projekt) 

LIX Sesja Rady Gminy w dniu 25 września 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 25 września 2023 r. o godz. 16:00, a 

zakończono o godz. 18:28 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Alina Frąckowiak 

3. Katarzyna Gomułkiewicz 

4. Tomasz Grabowski 

5. Jerzy Grześkowiak 

6. Jolanta Jóźwiak 

7. Kamila Kołacka 

8. Zbigniew Łyszczarz 

9. Michał Maliński 

10. Michał Marciniak 

11. Ewaryst Pankowski 

12. Marek Stroiwąs 

13. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni 

1. Paweł Kurpik 

2. Bartłomiej Mieloch 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  
 
1. Justyna Dąbrowska, Wójt Gminy Zaniemyśl  

2. Danuta Sobkowiak, Sekretarz Gminy – Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich  

3. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy  

4. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny  

5. Marcin Baraniak – Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej 

6. Marcin Kropiński – Kierownik Referatu Obrotu Nieruchomościami i Rolnictwa 

7. Przemysław Łukaszyk, Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o.o  

8. Justyna Teichman, Dyrektor CUW Zaniemyśl (w zastępstwie)  
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9. Beata Świt – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Śnieciskach 

10. Sołtysi Sołectw (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu)  
 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

otwieram pięćdziesiątą dziewiątą (59) sesję Rady Gminy w Zaniemyśl, na samym wstępie 

bardzo serdecznie witam Państwa Radnych, Panie i Panów Radnych, Witam Wójt Gminy 

Zaniemyśl, Panią Justynę Dąbrowską, witam Sekretarz Gminy, Panią Danutę Sobkowiak, 

witam naszego Radcę Prawnego, Panią Aleksandrę Kupczyk-Zajączkowską, bardzo serdecznie 

witam Państwa Sołtysów, Panie i Panów Sołtysów, witam Dyrektorów Szkół i Przedszkoli, 

witam Kierownika, Kierownika, przepraszam, Dyrektora CUW-u Panią Justynę Teichman, 

witam Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, Panią Katarzynę Kicinską-Pajchrowską, witam 

także serdecznie Panią Radną Powiatową, Panią Małgorzatę Fertałę witam Prezesa naszej 

spółki komunalnej, Pana Przemysława Łukaszyka, witam naszego gościa dzisiaj, Pana 

Andrzeja Kowarza, witam także wszystkich Państwa obserwujących sesję naszej Rady Gminy 

w Internecie, na samym wstępie przedstawię informację RODO, jawność gminy, 

przepraszam, jawność działania organów gminy obejmuje w szczególności prawo obywateli 

do uzyskania informacji, wstępu na sesję Rady Gminy i posiedzenia jej komisji, a także 

dostępu do dokumentów wynikających z wykonywania zadań publicznych, w tym 

protokołów posiedzeń organów gminy i komisji Rady Gminy, szczegółowa informacja 

dotycząca posiedzeń jest wywieszona przed wejściem do sali naszego Gminnego Ośrodka 

Kultury, a także znajduje się na stronie internetowej w Biuletynie Informacji Publicznej, 

każdy, kto chce uczestniczyć w sesji ma prawo do zapoznania się z informacją o jawności, 

posiedzeń transmisji oraz utrwalania obrad i ochrony danych osobowych uczestniczących w 

obradach sesji Rady Gminy 

 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

stwierdzam, że w obradach uczestniczy 13 Radnych, co jest liczbą wystarczającą do 

podejmowania prawomocnych uchwał 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy Zaniemyśl: 

1) L sesja Rady Gminy Zaniemyśl; 
2) LI sesja Rady Gminy Zaniemyśl; 
3) LII sesja Rady Gminy Zaniemyśl; 
4) LVIII sesja Rady Gminy Zaniemyśl. 
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5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 
6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie przez jednostkę organizacyjną w najem 

części nieruchomości będącej w trwałym zarządzie tej jednostki oraz na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu; 

2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023; 

3) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania finansowego na okres 

przekraczający rok budżetowy; 

5) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę 

Zaniemyśl; 

6) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości; 

7) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Zaniemyśl; 

8) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Zaniemyśl; 

9) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich 

przebiegu; 

10) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 marca 2023 roku na działanie Wójta 

Gminy Zaniemyśl. 

9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

drodzy Państwo, zanim przejdziemy do punktu czwartego, czyli przyjęcia protokołu sesji 

Rady Gminy, chciałbym poprosić Pana Andrzeja Kowarza, aby stanął tutaj przed całą 

widownią i Radnymi, bardzo proszę tam Panie Andrzeju bardziej, tak żeby był Pan widoczny, 

o, dziękuję bardzo, ja pozwolę sobie o Panu Andrzeju coś teraz powiedzieć, wczoraj odbyły 

się, zacznę od tego, że wczoraj odbyły się wybory do Rady Delegatów, do Rady Powiatowej 

Wielkopolskiej Izby Rolniczej i Pan Andrzej właśnie zrezygnował już z kandydowania, zostali 

wybrani, zostali wybrani dwaj młodzi ludzie, a Pan Andrzej, Pan Andrzej był w latach 2002 -

2023, przez pięć kadencji naszym delegatem z Gminy Zaniemyśl do Rady Powiatowej 

Wielkopolskiej Izby Rolniczej, ponadto Pan Andrzej w latach 94-98 był Radnym i członkiem 

Zarządu Rady Gminy Zaniemyśl, w okresie tym pełnił też funkcję zastępcy Wójta, ponadto był 

członkiem Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa, w latach 98-2002 drugą kadencję 

był Radnym i członkiem Zarządu Gminy Zaniemyśl oraz członkiem Komisji Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska, w obydwu kadencjach był również członkiem Gminnej Komisji 

Przetargowej, w okresie od 8 czerwca 2006 roku do 18 maja 2018 roku był członkiem Rady 

Nadzorczej Banku Spółdzielczego w Kórniku, był też członkiem Komisji Przetargowej 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Poznaniu, przez okres, tak jak powiedziałem, tych 
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pięciu kadencji był delegatem Rady Powiatowej Wielkopolskiej Izby Rolniczej w Środzie, 

reprezentował rolników Gminy Zaniemyśl, w tym okresie został powołany przez Wojewodę 

Wielkopolskiego w skład zespołu komisji działającego na terenie Gminy Zaniemyśl do 

szacowania z zakresu wysokości szkód w gospodarstwach rolnych i działach specjalnych 

produkcji rolnej spowodowanych klęskami żywiołowymi, Pan Andrzej był także założycielem 

Stowarzyszenia na rzecz rozwoju oświaty i kultury na wsi, a obecnie pełni w tym 

Stowarzyszeniu funkcję członka Komisji Rewizyjnej, teraz może opowiem jeszcze coś o Panu 

Andrzeju, Pan Andrzej gospodaruje w Pigłowicach ma gospodarstwo rolne, obecnie prowadzi 

wspólnie z synem, to jest powierzchnia około 270 hektarów na terenie naszej gminy, a także 

gminy Zaniemyśl, część gruntów jest dzierżawionych, i mogę powiedzieć jeszcze taką rzecz, 

że Pan Andrzej już w 96 roku dostał Certyfikat Licencyjny jeszcze od Wojewody 

Poznańskiego, bo to było przed zmianami województw, od Wojewody Poznańskiego, 

certyfikat do prowadzenia praktyk zawodowych uczniów zasadniczych i szkół średnich 

rolniczych, i jednym z tych młodych ludzi, którzy zostali wczoraj wybrani do delegatów, do 

Rady Powiatowej Wielkopolskiej Izby Rolniczej był pan Łukasz Wójkiewicz, który też to miał 

praktykę, a ostatnio był wyróżniony na naszych dożynkach Gminno-Powiatowych, na których 

Pan Andrzej też był z żoną wyróżniony, gospodarstwo Pana Andrzeja ma zezwolenie do 

prowadzenia bazy eksportowej bydła opasowego i rzeźnego, żeby móc sprzedawać swoje 

płody rolne, które Pan Andrzej z synem bardzo dużo produkują ziemniaków i cebuli, to 

muszą starać się o tak zwany Certyfikat Global GAP, to są tak zwane dobre praktyki rolnicze, 

który ten certyfikat upoważnia do sprzedaży, do sprzedaży po prostu można powiedzieć, że 

na całym świecie, bo to jest żywność wtedy sprawdzona i bezpieczna, można powiedzieć, że 

wiemy co jemy, Pan Andrzej został także wielokrotnie odznaczany honorowym członek 

odznaczenia, honorowy członek Rady Powiatowej Wielkopolskiej Izby Rolniczej, zasłużony 

dla rolnictwa Rzeczpospolitej Polskiej, członek założycielski, przepraszam to już było, Pan 

Andrzej został także wyróżniony przez poprzedniego Wójta na Dożynkach w 2017 roku, wiele 

podziękowań dostał także od Wielkopolskiej Izby Rolniczej za swoją działalność i pracę, także 

dla tych dwóch młodych ludzi, którzy zostali wybrani członkami, delegatami naszej gminy, 

poprzeczka została zawieszona bardzo wysoko, także Panie Andrzeju dziękujemy za to 

wszystko, bardzo proszę teraz Panią Wójt może o wręczenie kwiatów  

 

Kowarz Andrzej 

powiem te dwa słowa, właśnie podziękować Panu Przewodniczącemu za, no też, żeby to 

wszystko spisać, żeby to się postarać tutaj, to jakiś wkład pracy musiał włożyć i za to bardzo 

Panu Przewodniczącemu dziękuję, co do właśnie certyfikatu, co otrzymałem do szkolenia, to 

może kilkadziesiąt czy kilkaset uczniów w naszej gminie i nie tylko, co kończyli technikum 

rolnicze, bo głównie technikum rolnicze, no przeszło przez moje gospodarstwo, no nie będę 

się, bo musiał powiedzieć wszystko, myślę, że bardzo nowoczesne gospodarstwo, jak na 

dzisiejszy czas, nie musimy wyjeżdżać do Ameryki, możemy w Polsce to zrobić, które mamy 

co pokazać, nie, ja zawsze lubiłem właśnie pracę, co by przynosiła jakieś korzyści, czy może 

no zadowolenie dla mieszkańców naszej gminy i nie tylko, to była moją pasją, pracować dla 

społeczeństwa, dziękuję bardzo  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję Panie Andrzeju, jeszcze zapomniałem dodać, bo jak mówiłem o tym 

certyfikacie tej żywności, to taki certyfikat trzeba co roku odnawiać i to Panie Andrzeju 

kosztuje podobno około 10 tysięcy złotych, tak?  

 

Kowarz Andrzej 

10 tysięcy tak certyfikat, nie, po prostu jak tę pieczątkę się przyłoży, bo to trzeba mieć 

zezwolenie, no to wszystkie te hurtownie, które kupują od nas, ziemniaki, cebulę, no to oni 

mogą się tu posługiwać, że z takiej firmy kupili, znaczy ta firma nie kupi w ogóle bez 

certyfikatu takiego, bo nie dostaje się na, jak on na piękne oczy certyfikatu, bo to są badania 

co najmniej kilka tygodni wręcz, dziękuję.  

 

4. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy Zaniemyśl: 

 

1) L sesja Rady Gminy Zaniemyśl 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czy są uwagi do protokołu? czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym 

protokołem? nie widzę, w takim razie możemy przystąpić do głosowania  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z L sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

2) LI sesja Rady Gminy Zaniemyśl; 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czy są uwagi do omawianego protokołu? nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał 

się z przedstawionym protokołem? nie widzę, w takim razie proszę o podłączenie głosowania  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z LI sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 
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ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Grabowski 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

3) LII sesja Rady Gminy Zaniemyśl; 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czy są uwagi do omawianego protokołu? nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał 

się z przedstawionym protokołem? nie widzę, w takim razie proszę o podłączenie głosowania  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z LII sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

4) LVIII sesja Rady Gminy Zaniemyśl. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czy są uwagi do omawianego protokołu? nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał 

się z przedstawionym protokołem? nie widzę, w takim razie proszę o podłączenie głosowania  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z LVIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
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Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Łyszczarz 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

bardzo proszę Panią Wójt o zabranie głosu i przedstawienie informacji  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rada, Szanowni Państwo, zacznę od zarządzeń zmieniających 

budżet, pierwsze zarządzenie z dnia 10 sierpnia, w którym planowane dochody i wydatki 

zwiększone zostały o kwotę 65 713 zł i zwiększenie to dotyczyło w ramach paragrafu środki z 

funduszu pomocy na finansowanie lub dofinansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy 

obywatelom Ukrainy, fundusz pomocowy, środki na edukację dzieci z Ukrainy 63 013 złotych, 

zapewnienie posiłku dla dzieci i młodzieży kwota 100 złotych i realizacja świadczeń 

rodzinnych kwota 2600, pozostałe zmiany dotyczyły przesunięć między rozdziałami i 

paragrafami w planie wydatków Urzędu Gminy, między innymi w rozdziale plan 

zagospodarowania przestrzennego, Urzędy Gmin, utrzymanie zieleni w miastach i gminach, 

domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby, obiekty sportowe, jednostek oświatowych w 

rozdziale szkoły podstawowe, oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych, realizacja 

zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w 

przedszkolach, oddziałach przedszkolnych, w szkołach podstawowych i innych formach 

wychowania przedszkolnego, z dnia 29 sierpnia następne zarządzenie, w którym planowane 

dochody i wydatki zwiększone zostały o kwotę 50 413,51 zł., zwiększenia te dotyczą zadania 

przygotowania i przeprowadzenia wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczpospolitej Polskiej 

kwota 14 413 zł., w ramach zadania fundusz pomocowy podręczniki kwota 4578,59 zł., w 

ramach zadania fundusz pomocowy środki na edukację dzieci z Ukrainy kwota 30 575 zł., i 

zadania wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne to kwota 846,92 zł., kolejne 

zarządzenie z dnia 15 września, w którym planowane dochody i wydatki zwiększone zostały o 

kwotę 14 400 zł i zwiększenia te dotyczą funduszu pomocowego, 13 400 zł i fundusz 

pomocowy, realizacja świadczeń rodzinnych 1000 zł., zgodnie z potrzebami oświaty 

przeniesiono także między paragrafami wydatki przeznaczone na realizację zadania, 

wyposażenie szkół, podręczniki i materiały edukacyjne, informacja w zakresie Referatu 

Organizacyjnego, trwa nabór do Referatu Gospodarki Nieruchomości i Rolnictwa, na 

pierwszy ogłoszony nabór zostały zgłoszone dwie kandydatury, z których jedna nie spełniła 

wymagań formalnych, natomiast druga kandydatka nie przeszła pozytywnie weryfikacji na 

etapie rozmowy kwalifikacyjnej, konkurs na stanowisko do spraw ochrony przyrody został 

przedłużony do końca września, zakończony został stosunek pracy z Kierownikiem Ośrodka 
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Pomocy Społecznej, w związku z czym trwa nabór na stanowisko Kierownika Ośrodka 

Pomocy Społecznej, zainteresowanych konkursem odsyłam do strony internetowej Urzędu i 

OPS, oferty można składać do 6 października, do końca lipca trwała umowa z Powiatowym 

Urzędem Pracy na organizację robót publicznych w Urzędzie Gminy Zaniemyśl, z 

pracownikiem została zawarta umowa na stanowisko pomocnicze i obsługi w ramach 

Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej i ta umowa będzie do końca roku, współpraca z 

organizacjami, wkrótce zostaną ogłoszone konsultacje Rocznego programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami na 2024 rok, w których organizacje 

pozarządowe będą mogły wziąć udział, jeżeli chodzi o dostępność, na podstawie 

porozumienia o partnerstwie z Międzynarodowym Instytutem Rozwoju Społecznego i 

Stowarzyszeniem Manko, Gmina Zaniemyśl przystąpiła do Programu Gmina Przyjazna 

Seniorom Ogólnopolska Karta Seniora, 19 września Gmina Zaniemyśl uroczyście zainicjowała 

działania w ramach Programu Gmina Przyjazna Seniorom Ogólnopolska Karta Seniora, przy 

tej okazji zapraszam przedsiębiorców, instytucje do udziału w Programie, w którym 

uczestniczy już ponad 3 tysiące podmiotów z całej Polski, Na terenie Gminy Zaniemyśl na 

dobry początek status firmy przyjaznej seniorom uzyskały podmioty: Gminny Ośrodek 

Kultury w Zaniemyślu, Zakład Usługowo-Handlowy TRAK, Paweł Pruchniewicz Future Estate 

oraz Przedsiębiorstwo Handlowe Derpex Ryszard Dębski, zapraszamy seniorów 60 plus po 

odbiór karty do Biura Obsługi Klienta Urzędu Gminy, a przedsiębiorców do współpracy, w 

ramach Programu seniorzy mogą bezpłatnie odebrać kartę uprawniającą do zniżek przy 

zakupach produktów i usług na terenie całego kraju, wydano już ponad 200 kart dla 

seniorów, kartę można otrzymać w Biurze Obsługi Klienta, wypisać wniosek i od razu można 

ją otrzymać, finalizowany jest projekt PFRON, Dostępny Samorząd Granty, w którym Gmina 

Zaniemyśl pozyskała dofinansowanie w wysokości 90 705,70 zł., przed urzędem postawiony 

został podnośnik pionowy, który umożliwi wjazd do Biura Obsługi Klienta bez pokonywania 

schodów, na dzień dzisiejszy w ubiegłym tygodniu nastąpił odbiór przez Urząd Dozoru 

Technicznego, czekamy na potwierdzenie tego, tego, tego badania i niedługo będziemy 

uruchamiać, uruchamiać naszą windę dla niepełnosprawnych, Urząd wyposażony został w 

tabliczki w języku braille'a, pętle indukcyjne, samodzielne wezwanie asysty oraz wkrótce plan 

tyflograficzny, przeprowadzony został również audyt budynku Urzędu, Gmina Zaniemyśl 

złożyła wniosek o dofinansowanie do PFRON w programie Dostępna Przestrzeń Publiczna na 

szkolenie pracowników z zakresu dostępności w Urzędzie Gminy Zaniemyśl, wniosek 

otrzymał ocenę formalną pozytywną, natomiast nie zakwalifikował się do otrzymania 

dofinansowania, promocja Gminy, Projekt Letnia Szkoła Generałowej Zamojskiej, oddział 

Zaniemyśl , sfinansowany ze środków Fundacji Zakłady Kórnickie, dobiega końca, w ramach 

działań jeszcze w tym tygodniu odbywają się ostatnie zajęcia, natomiast 16 października w 

Urzędzie Gminy Zaniemyśl zostanie zorganizowana wystawa prac powstałych podczas 

warsztatów, wystawa kończy realizację projektu, warsztaty cieszyły się dużym powodzeniem, 

w ramach zadania upowszechnienie wiedzy i zachowań ekologicznych wśród mieszkańców 

Gminy Zaniemyśl, ze szczególnym uwzględnieniem dzieci i młodzieży, minionej niedzieli 

odbył się festiwal Zero Waste, zadanie zakłada również organizację bezpłatnych wycieczek 

edukacyjnych dla dzieci szkolnych, dla 60 uczniów z każdej ze szkół, dla dzieci przedszkolnych 
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odbędą się warsztaty edukacyjne na miejscu, zadanie dofinansowane w ramach dotacji z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, wszystkie 

działania w ramach zadania zostaną zrealizowane do końca października 2023 roku, w 

sierpniu i wrześniu odbywały się rajdy rowerowe Zaniemyskie rowerowanie, sierpniowy rajd 

odbył się przy współpracy z Kołem Gospodyń Wiejskich w Czarnotkach i Sołectwem 

Czarnotki, wrześniowy rajd był Memoriałem Hieronima Mazurkiewicza, cykl rajdów zakłada 

jeszcze organizację dwóch rajdów, 7 października z Jaszkowa, gdzie będziemy gościć, 

będziemy podejmowani przez Koło Gospodyń Wiejskich i Sołectwo Jaszkowo oraz 11 

listopada tutaj tradycyjnie wyruszymy z Orlika stałą naszą trasą, trasy rajdów będą dostępne 

w aplikacji Aktywne Miasta, 27 sierpnia odbyły się Dożynki Gminno-Parafialne, z początkiem 

października ruszają konsultacje w sprawie praw miejskich dla Zaniemyśla, w związku z tym 

uruchomiono akcję informacyjną dla mieszkańców, materiały informacyjne dostępne są w 

Biurze Obsługi Klienta Urzędu, nadto publikowane są na stronach internetowych i 

udostępniane do wykorzystania w lokalnej prasie, zachęcam do udziału w zebraniach 

sołeckich, podczas których odpowiem na Państwa pytania, w przypadku wątpliwości 

zapraszam również do Urzędu na rozmowę, ogłoszono wyniki naboru Rządowy Fundusz 

Polski Ład, Program Inwestycji Strategicznych, Edycja VI PGR, w którym Gmina Zaniemyśl 

otrzymała dofinansowanie, dokładnie opowiem o tym przy, przy tutaj informacjach z 

Referatu Inwestycji, złożono wnioski o dofinansowanie w VII edycji Rządowego Funduszu 

Polski Ład, w którym możliwe było złożenie trzech wniosków, po jednym w każdym poziomie 

finansowania, i tak, pierwszy wniosek, którego wartość dofinansowania nie może 

przekroczyć 2 miliony na przebudowę drogi gminnej ulica Spacerowa wraz z odwodnieniem 

w miejscowości Zwola, drugi wniosek, wartość dofinansowania nie może przekroczyć 8 

milionów na budowę sieci kanalizacji w miejscowości Lubonieczek, i kolejny wniosek, 

którego wartość nie może przekroczyć 30 milionów złotych na budowę oczyszczalni ścieków 

w Jeziorach Małych, tutaj jeszcze nie mamy rozstrzygnięcia tych, tego konkursu, w II Edycji 

Programu Odbudowy Zabytków złożono 9 wniosków na, może przeczytam szybciutko na co, 

na odbudowę kaplicy i ogrodzenia na Cmentarzu Ewangelickim w Zaniemyślu, modernizację 

Pałacu Potulickich w Łęknie, rewitalizację Parku Dworskiego przy Pałacu w Łęknie, 

rewaloryzację zabytkowego Parku Dworskiego w Śnieciskach wraz z zagospodarowaniem 

terenu, prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane w Domku Szwajcarskim 

na Wyspie Edwarda, rewitalizację Parku na Wyspie Edwarda, ujednolicenie frontowego 

ogrodzenia zabytkowego Parku w Łęknie, odbudowy, czyli ten etap drugi, bo na pierwszy 

etap dostaliśmy pół miliona złotych i teraz kolejny etap, etap drugi, również staramy się o pół 

miliona, odbudowę zabytkowego ogrodzenia parku w Śnieciskach i dotację, i złożyliśmy 

również wniosek na dotację na modernizację instalacji elektrycznej w Kościele Świętego 

Marcina w Śnieciskach, tutaj również jeszcze nie mamy rozstrzygnięcia konkursu, osoby 

zainteresowane dotacją z Programu Czyste Powietrze dla domów jednorodzinnych przy 

wymianie pieca, stolarki okiennej, drzwiowej i termomodernizacji mogą skorzystać z usług 

pomocy wypełnienia wniosków w Urzędzie Gminy Zaniemyśl, materiał informacyjny 

dostępny jest również na stronie gminy w zakładce Czyste Powietrze, w październiku 

zostanie podpisane kolejne porozumienie na rok następny w sprawie prowadzenia Punktu 
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informacyjno-konsultacyjnego Programu, Programem Czyste Powietrze zajmuje się Pani 

Magdalena Strugarek w Biurze Obsługi Klienta, zapraszam serdecznie, w związku z 

wdrożeniem w Urzędzie Gminy Zaniemyśl systemu e-urząd i aplikacji mobilnej m-Instytucja 

informujemy, że aplikacja Kiedy Śmieci będzie funkcjonowała w naszej gminie tylko do końca 

tego roku, równocześnie jej funkcjonalność zapewnia aplikacja m-Instytucja, czas na odpady, 

już dziś zachęcamy do pobrania i zainstalowania aplikacji m-Instytucja, dzięki niej w jednym 

miejscu można sprawdzić nie tylko harmonogram wywozu odpadów, ale również załatwić 

inne ważne sprawy, sprawdzić i opłacić podatki, złożyć elektroniczne deklaracje i pisma, 

odebrać decyzje podatkowe, m-Instytucja to jedna aplikacja, która zapewnia kontakt z 

Urzędem Gminy Zaniemyśl na wielu płaszczyznach, wszystkich, którym trudność sprawia 

instalacja i obsługa nowej aplikacji, zapraszamy do Urzędu Gminy, z przyjemnością 

pomożemy i wyjaśnimy wątpliwości, kończy się obsługa wniosków o zwrot podatku 

akcyzowego od zakupu paliw wykorzystywanych do produkcji rolnej, na moment 

przygotowania niniejszej informacji przygotowano 123 decyzje w sprawie, na terenie Gminy 

Zaniemyśl realizowane jest badanie budżetu czasu ludności, badanie przeprowadzają 

ankieterzy statystyczni Urzędu Statystycznego, których tożsamość można sprawdzić na 

stronie Urzędu Statystycznego w Poznaniu oraz na stronie głównej Urzędu Statystycznego, 

odnośniki do tych stron udostępnione są na stronie urzędu, i teraz informacje o 

nadchodzących wyborach 15 października, Postanowieniem Komisarza Wyborczego w 

Koninie II z dnia 14 sierpnia nastąpiły zmiany w podziale gminy Zaniemyśl na stałe obwody 

głosowania, i tak, podzielono stały obwód głosowania nr 1 z siedzibą w Szkole Podstawowej 

im. Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu poprzez wyłączenie z jego granic 

miejscowości Zwola, Dębice, Kępa Mała, Kępa Wielka, Potachy, Konstantynowo, Józefowo, 

utworzono stały obwód głosowania nr 5 z granicami obwodu głosowania Sołectwo Zwola, 

Zwola, Sołectwo, Kępa, Dębice, Kępa, Kępa Mała, Kępa Wielka, Potachy, Konstantynowo, 

Józefowo oraz z siedzibą obwodowej komisji wyborczej Świetlicy Wiejskiej w Zwoli, Zwola, ul. 

Główna 27, czyli miejscowości Zwola, Dębice, Kępa Mała, Kępa Wielka, Potachy, 

Konstantynowo, Józefowo, nie będą już głosowały w Szkole w Zaniemyślu, w Szkole 

Podstawowej w Zaniemyślu, tylko jest nowa, nowy lokal wyborczy w Świetlicy Wiejskiej w 

Zwoli, podzielono stały obwód głosowania nr 3 z siedzibą w Czarnotkach poprzez wyłączenie 

z jego granic miejscowości Pigłowice, Mądre, Brzostek, Ludwikowo, Wyszakowskie Huby i 

Wyszakowo, utworzono stały obwód głosowania nr 6 z granicami obwodu głosowania 

Sołectwo Pigłowice, Sołectwo Mądre, Sołectwo Brzostek, czyli Brzostek i Ludwikowo, 

Wyszakowskie Huby , Wyszakowo, i tutaj nową siedzibą obwodowej komisji wyborczej jest 

Szkoła Podstawowa imienia Jana Pawła II w Pigłowicach, czyli mamy dwa nowe lokale 

wyborcze w Zwoli i w Pigłowicach, ten lokal w Pigłowicach posiada status lokali 

dostosowanych do potrzeb wyborców niepełnosprawnych, dokonano również zmiany 

siedziby obwodowej komisji wyborczej numer 3 w Czarnotkach z Niepublicznego Przedszkola 

Mali Odkrywcy, Czarnotki 47A, na Świetlice Wiejską w Czarnotkach 1A, lokal wyborczy 

posiada status lokali przystosowanych do potrzeb wyborców niepełnosprawnych, czyli w 

Czarnotkach głosujemy w tej chwili w Świetlicy Wiejskiej w Czarnotkach, na dzień 31 lipca 

2023 roku w obwodzie wyborczym nr 1 w Zaniemyślu ogólna liczba mieszkańców wynosi 
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1939 osób, po zmianie wynosiła 1363, w obwodzie wyborczym numer 2 w Zaniemyślu 

ogólna liczba mieszkańców wynosi 2418 osób, w obwodzie wyborczym numer 3 w 

Czarnotkach przed podziałem było 1085, po podziale 682, w obwodzie wyborczym numer 4 

w Śnieciskach ogólna liczba mieszkańców wynosi 1204, w obwodzie wyborczym numer 5 

ogólna liczba mieszkańców, czyli tutaj mówimy o Zwoli, 576 osób, i w obwodzie wyborczym 

numer 6, czyli w Szkole Podstawowej w Pigłowicach mamy 400, ogólna liczba mieszkańców 

wynosi 403 osoby, wszystkie informacje dotyczące przeprowadzonych wyborów znajdują się 

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Zaniemyśl, zakładka wybory, dostępne jest tam 

również Postanowienie Komisarza Wyborczego w Koninie II z dnia 14 sierpnia 2023 roku, 

jeszcze do drugiego października można zgłaszać się u nas w Urzędzie Gminy zamiar 

głosowania korespondencyjnego, także zapraszamy, a wniosek o sporządzenie aktu 

pełnomocnictwa winien zostać złożony do Wójta Gminy Zaniemyśl najpóźniej do dnia 6 

października 2023 roku, i teraz mamy informacje z Referatu Inwestycji Gospodarki 

Komunalnej, w dniu 4 sierpnia dokonano odbioru Skateparku Zaniemyśl, inwestycja została 

wykonana przez firmę Usługi Ogólnobudowlane Adam Hołderny z siedzibą w Mechlinie za 

kwotę 479 700 zł., zgodnie z umową na budowę Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych zawartą z firmą JG-BUD Jan Grzybowski Daszewice trwa realizacja tego 

zadania, w dniu 4 września dokonano odbioru remontu elewacji budynku użyteczności 

publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Pigłowicach, inwestycja została wykonana 

przez firmę Zakład Budowlano-Sztukatorski, spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w 

Starym Luboszu za kwotę 86 004,07 zł., na bieżąco trwa realizacja funduszy sołeckich, w 

miesiącu wrześniu trwają zebrania sołeckie, do końca miesiąca pozostały cztery zebrania, 

dzisiaj mamy, w poniedziałek mamy Luboniec o godzinie 19, wtorek Śnieciska, środa Winna i 

piątek Polwica, i na tym zakończymy zebrania sołeckie, ogłoszono zamówienie publiczne na 

zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych oraz domków 

letniskowych lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe, na których powstają odpady komunalne i termin składania ofert do 4 

października 2023 roku, no i teraz dobra wiadomość, w dniu 22 września wpłynęła wstępna 

promesa z Rządowego Programu Polski Ład, Program Inwestycji Strategicznych na realizację 

budowy świetlicy wiejskiej wraz z infrastrukturą techniczną i wyposażeniem w miejscowości 

Jeziory Wielkie, gmina Zaniemyśl w kwocie 1 960 000,00 zł., wiem, że ta inwestycja była, jest 

bardzo wyczekiwana i bardzo pożądana przez mieszkańców Jezior Wielkich, tym bardziej, że 

pamiętacie Państwo, pierwotnie był zrobiony projekt w 2019 roku dostosowania, adaptacji 

hydroforni, to nie, nie uzyskało społecznej aprobaty i świetlica została przeniesiona, ten 

projekt, przypomnę, kosztował 43 tysiące, a w 22 roku wykonano kolejny projekt już dla 

zagospodarowania działki, dużej działki na końcu wioski, tam gdzie są wszelakie imprezy 

organizowane, ten projekt kosztował 28, w 22 kosztował 28 tys. 290 zł., no i tutaj też trzeba 

powiedzieć, że to nie było tak jak nam tłumaczono, że tam się nic nie da wybudować, bo 

oczywiście można było wybudować w różnych konfiguracjach i udało się pozyskać taką 

kwotę, że na pewno ta świetlica pięknie powstanie, i teraz powiem tak, jeszcze został złożony 

jeden wniosek do Polskiego Ładu z edycji Rozświetlamy Polskę, jest to wniosek o 

modernizację oświetlenia drogowego na terenie Gminy Zaniemyśl, do modernizacji 



str. 12 

 

przewidziano 722 oprawy, to nie jest na wymianę, na budowę nowych, ale na modernizację 

722 oprawy, i tutaj szacuje się, że oszczędność zużycia oświetlenia będzie wynosiła powyżej 

50%, także na to, na rozstrzygnięcie to jest, był ostatni nabór, i tutaj całkowita wartość 

inwestycji to 1 371 800 zł, z czego wkład własny Gminy to 20%, i teraz informacje z zakresu 

gospodarki nieruchomościami, ochrony zabytków, rolnictwa i ochrony przyrody, w okresie 

międzysesyjnym zostały podpisane następujące zarządzania, zarządzanie numer 680 z dnia 

28 lipca w sprawie ogłoszenia o przetargu na dzierżawę gruntów rolnych dotyczy działek 

gruntu, nr 53/3 , 45/4 , obręb Mądre, przetarg już się odbył, został wybrany dzierżawca 

gruntów, aktualnie następuje finalizacja umów, zarządzenie nr 685 z dnia 18 sierpnia w 

sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami Gminy Zaniemyśl konsultacji społecznych 

dotyczących nadania miejscowości Zaniemyśl statusu miasta, aktualnie trwa dostarczanie 

ankiet do mieszkańców, począwszy od następnego tygodnia będzie można je zwracać do 

Urzędu Gminy Zaniemyśl, zachęcamy wszystkich do wzięcia udziału w konsultacjach poprzez 

zwrot wypełnionych ankiet, jedna ankieta dotyczy jednego mieszkańca Gminy Zaniemyśl, w 

ramach działalności referatu pracownicy wykonywali standardowe czynności przewidziane w 

Regulaminie Organizacyjnym, a także uczestniczyli w komisji szacującej szkody w produkcji 

rolnej w związku z suszą w miesiącach wiosennych i początku lata, informacje ze szkół, 

podsumowanie wyników egzaminów klas ósmych w zestawieniu szkół zlokalizowanych na 

terenie Gminy Zaniemyśl, najlepsze wyniki w tegorocznych egzaminach ośmioklasistów 

osiągnęli uczniowie ze Szkoły Podstawowej w Śnieciskach, następnie ze Szkoły Podstawowej 

imienia Jana Pawła II w Pigłowicach i Szkoły Podstawowej imienia Ryszarda Wincentego 

Berwińskiego w Zaniemyślu, myślę, że dodatkowe informacje będą w sprawozdaniu, tu tylko 

takie najważniejsze, także gratuluję wyników szkołom, zwłaszcza Szkole Podstawowej w 

Śnieciskach, która w tym roku okazała się najlepsza w rankingu, w ubiegłym tygodniu 

uczniowie szkół podstawowych z klas czwartych z Zaniemyśla i Śniecisk otrzymali laptopy w 

ramach Programu Ministra Cyfryzacji, Laptop dla czwartoklasisty, w sumie do obu szkół 

trafiły 63 sztuki komputerów, zgodnie z wytycznymi uczniowie, którzy są tegorocznymi 

czwartoklasistami, a otrzymali komputer w ramach Programu Granty PPGR, mieli do wyboru 

wymianę sprzętu lub zatrzymanie komputera otrzymanego z grantu, dwoje uczniów 

zdecydowało się na wymianę, natomiast 26 uczniów zdecydowało się zatrzymać laptopy 

otrzymane w ubiegłym roku, i tutaj jeszcze powiem, że z takich ogólnych informacji, że 

wpłynęło 26 wniosków o przyznanie stypendium Wójta Gminy Zaniemyśl, Komisja 

obradowała, Komisja do spraw stypendium obradowała 21 września, rekomendując 8 

wniosków, to tylko takie moje informacje, jeszcze tych wniosków nie oglądałam i nie 

widziałam jeszcze dokumentów z prac Komisji, więc, ale na razie tak to wygląda, Szkoła 

Podstawowa imienia Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu, w sierpniu w 

budynku pałacu zainstalowano 170 wieszaków na kurtki dla uczniów, wyposażenie zostało 

zakupione z pieniędzy uzyskanych od sponsorów, wartość wieszaków to 3000 zł., 8 września 

uczniowie Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu należący do Klubu Sportowego Kłos Zaniemyśl 

uczestniczyli w meczu Polska - Wyspy Owcze na stadionie PGE Narodowy w Warszawie, 23 

września odbył się Rajd Pieczonej Pyry połączony z festynem rodzinnym, i Szkoła 

Podstawowa w Śnieciskach, wrzesień, uczniowie ze szkoły wzięli udział w akcji Sprzątanie 
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Świata oraz szkoła dołączyła do akcji Mleko w Szkole i Owoce w Szkole i projektu 

międzynarodowego 'Dotknij, Poczuj, Zobacz', Przedszkole Samorządowe 18 września 

przedszkolaki wzięły udział w akcji Sprzątania Świata, celem akcji było budowanie 

świadomości ekologicznej oraz inicjowanie działań na rzecz ochrony środowiska, Przedszkole 

przystąpiło do realizowania następujących programów, 'Czyste powietrze wokół nas', 

'Mamo, Tato, co Wy na to', 'Skąd się biorą produkty ekologiczne', 'Kubusiowi Przyjaciele 

Natury', 'Czyściochowa Akademia', 'Dziel się uśmiechem', 'Z Kicią, Kocią, maluchy zmieniają 

się w zuchy', 'Innowacyjna Szkoła Google', Szkoła podstawowa w Pigłowicach, 8 września po 

południu odbył się Szkolny Festyn Rodzinny, impreza połączona była z pożegnaniem lata i 

wakacji, 15 września uczniowie klas 4-8 wyposażeni w worki oczyścili najbliższą okolicę z 

zalegających odpadów, Zakład Gospodarki Komunalnej, na zlecenie odbiorcy usług spółka 

wykonała dwa przyłącza wodociągowe i jedno przyłącze kanalizacyjne, wykonano trzy 

wymiany hydrantów przeciwpożarowych, sukcesywnie spółka wymienia wodomierze u 

odbiorców usług, spółka wymieniła 50 metrów bieżących sieci wodociągowej PCV FI 160 w 

miejscowości Czarnotki, Hala widowiskowo-sportowa, nadal odbywają się zajęcia z jogi, 

odbyły się warsztaty taneczne, tańce ludowe zorganizowane przez Wielkopolski Klub Tańców 

Polskich, od września w poniedziałki prowadzone są ponownie dwie grupy jogi dla 

początkujących i średnio zaawansowanych, od 12 września we wtorki wprowadzono zajęcia 

dance aerobic, które prowadzi Pan Wojciech Gorzelanny, na miesiące zimowe 

zarezerwowane są prawie wszystkie wolne terminy na wynajem hali, działalność usługowa, 

spółka na podstawie zleceń z gminy wykonuje prace porządkowe i inne roboty na terenie 

Gminy Zaniemyśl oraz usługi koparką, koparką ładowarką na zlecenie mieszkańców gminy, 

na bieżąco świadczy usługi wywozu nieczystości płynnych z terenu Gminy Zaniemyśl oraz 

świadczy usługi z zakresu utrzymania zieleni, sprzątanie ścieżki pieszo-rowerowej, 

opróżnianie gminnych koszy na śmieci, i teraz informacja z zakresu Ośrodka Pomocy 

Społecznej, w dniu 14 września został złożony w Ministerstwie Rozwoju i Polityki Społecznej 

wniosek w ramach Programu Asystent Osobisty Osoby z Niepełnosprawnością dla jednostek 

samorządu terytorialnego edycja 2024, wniosek pod względem formalnym i merytorycznym 

został oceniony pozytywnie, wnioskowana kwota 300288,00 zł., obecnie realizowane są 

Programy Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej finansowane w całości ze środków 

Funduszu Solidarnościowego Opieka Wytchnieniowa, wsparciem zostały objęte trzy osoby, 

jedna osoba dorosła i dwoje dzieci, posiadamy jedno miejsce dla jednej osoby dorosłej ze 

znacznym stopniem niepełnosprawności, jeżeli Państwo znacie taką osobę, która mogłaby 

skorzystać z takiej opieki wytchnieniowej, to bardzo serdecznie zapraszamy do Ośrodka 

Pomocy Społecznej, jeszcze zostało jedno ostatnie miejsce, Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej, wsparciem zostały objęte cztery osoby dorosłe, trzy osoby ze znacznym 

stopniem niepełnosprawności i jedna z umiarkowanym stopniem niepełnosprawności, od 

sierpnia 2023 roku do dnia dzisiejszego w ramach Programu Korpus Wsparcia Seniora na rok 

2023 wsparciem zostało objętych 16 seniorów w wieku 65 lat i więcej, w związku z 

rozpoczęciem się nowego okresu zasiłkowego 2023-2024 z Funduszu Alimentacyjnego oraz 

świadczeń rodzinnych do tutejszego Ośrodka wpłynęło 21 wniosków z Funduszu 

Alimentacyjnego, 43 wnioski ze świadczeń rodzinnych, w czasie trwania okresu zasiłkowego 
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prowadzone jest również postępowanie wobec dłużników alimentacyjnych, wystawiane są 

informacje o przyznaniu wierzycielce świadczeń z funduszu alimentacyjnego, wysyłane są 

wnioski o podjęcie działań w stosunku do dłużników alimentacyjnych do gmin właściwych 

dłużników, w miesiącu wrześniu zostało złożonych 10 wniosków o stypendium szkolne, w 

ramach Programu Posiłek w Szkole i w Domu na lata 2019-2023 od września objętych 

wsparciem w formie dożywiania w placówkach zostało 24 uczniów, natomiast 19 osób, 

osoby dorosłe i dzieci ze szkoły ponadpodstawowej otrzymały pomoc w formie finansowej, 

od początku roku przyjęto 24 wnioski o wydanie Karty Dużej Rodziny, to jest 6 wniosków od 

ostatniej sesji, złożono 28 wniosków o wystawienie zaświadczeń o wysokości przeciętnego 

miesięcznego dochodu, dane niezbędne do ubiegania się o dofinansowanie z Programu 

Czyste Powietrze, czyli od ostatniej sesji to były 13 wniosków, na zapewnienie 

zakwaterowania i wyżywienia obywateli Ukrainy od początku roku wpłynęło 30 wniosków na 

59 osób, od ostatniej sesji wypłacono kwotę 12 200 zł, natomiast od początku roku 

wypłacono kwotę 64 800 zł., na jednorazowe świadczenia pieniężne w wysokości 300 zł dla 

obywateli Ukrainy od początku roku wpłynęło 9 wniosków, na które wypłacono kwotę 3600 

zł., do dnia dzisiejszego wpłynęły 36 wniosków o wypłatę refundacji podatku VAT, za 

dostarczone paliwo gazowe w 2023 roku, w związku z przekroczeniem kryterium 

dochodowego wydano 13 decyzji odmownych, 2 wnioski zostały wycofane przez 

wnioskodawców, a 21 wniosku zostało pozytywnie rozpatrzonych, wypłata nastąpi po 

otrzymaniu środków na ten cel, na bieżąco przyjmowane są wnioski i wydawane decyzje ze 

świadczeń rodzinnych, dodatków mieszkaniowych, pomocy społecznej i wszystkich innych 

spraw z zakresu działalności Ośrodka, informacje z Gminnego Ośrodka Kultury, Gminny 

Ośrodek Kultury w okresie wakacyjnym realizował akcję Lato w Zaniemyślu oraz projekt 

Kulturalna Mobilizacja Mieszkańców Gminy Zaniemyśl z programu dotacyjnego Dom Kultury 

Plus, Cykl Lato w Zaniemyślu obejmował prawie 40 wydarzeń realizowanych w każdy 

weekend na przestrzeni 3 miesięcy, były to wydarzenia bezpłatne, 7 koncertów na Wyspie 

Edwarda, 3 spektakle teatrów lalkowych dla dzieci, pokazy filmów, kiermasze różności, 

potańcówki organizowane przez Gminę Zaniemyśl, Zaniemyskie Rowerowania, organizowane 

przez Polski Związek Wędkarski Zaniemyśl , zawody wędkarskie dla dzieci i dorosłych oraz 

wydarzenia płatne, spektakl Kabaretu Hrabi, dwa turnusy letnich półkolonii, wakacyjne 

warsztaty artystyczne oraz kursy języka hiszpańskiego, w sumie w całym cyklu Lato w 

Zaniemyślu udział wzięło około 3 tysięcy osób, koszt całego cyklu wyniósł 33 tysiące złotych, 

wydatki 103 tysiące, przychody 70 tysięcy złotych, w ramach Programu Dom Kultury Plus 

zostało zrealizowanych sześć inicjatyw, Plener Malarski u Edwarda, Folk na Bis KGW 

Śnieciska, Dzika Kuchnia w Zwoli, Przegląd Chórów i Zespołów Śpiewaczych, Akademia 

Upamiętniająca Wisławę Szymborską, Rajd Pieczonej Pyry, zadanie zostało dofinansowane ze 

środków Narodowego Centrum Kultury w kwocie 28 500 zł., w dniu 27 sierpnia odbyły się 

Dożynki Gminno-Parafialne, podczas których Gminny Ośrodek Kultury odpowiedzialny był za 

organizację części artystycznej i technicznej, w ramach wydarzenia odbył się obrzęd 

dożynkowy w wykonaniu Zespołu Tańca Ludowego Moraczewo , pokaz tańca liniowego, 

występ Kabaretu Chatelet, występ Zespołu Śpiewaczego Lutnia, koncerty zespołów The 

Nutcrackers i Dżemka, koszty organizacyjne, czyli wynagrodzenie artystów, koszty obsługi 
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technicznej i ochrony wyniosły 34 tys. zł, przychodu z wynajmu terenu 2 700 zł., w dniu 19 

września odbyła się inauguracja Ogólnopolskiej Karty Seniora, GOK przystąpił do Programu, 

dzięki czemu każdy posiadacz karty będzie uprawniony do 50% zniżki na wydarzenia 

biletowane, organizowane przez Gminny Ośrodek Kultury, w dniu 19 września odbył się 

kolejny wyjazd w ramach Programu dofinansowanego ze środków Ministerstwa Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego 'Kulturalne podróże na wydarzenia małe i duże', uczestnicy 

zobaczyli spektakl Sen Nocy Letniej w Teatrze Nowym w Poznaniu, w dniu 30 września o 

godzinie 18 odbędzie się inauguracja roku kulturalnego 2023-2024, podczas której odbędzie 

się koncert harfisty Michała Zatora oraz skrzypaczki Barbary Szelągiewicz, bezpłatne 

wejściówki można odebrać w Sekretariacie Gminnego Ośrodka Kultury, od października rusza 

w Gminnym Ośrodku Kultury, ruszają stałe zajęcia artystyczne, pracownie ceramiki i 

plastyczna, nauka gry na gitarze i ukulele, zajęcia taneczne dla dzieci, młodzieży i dorosłych, 

zajęcia wokalne, językowe z języka angielskiego i hiszpańskiego, robotyki, teatralne, 

spotkania dla seniorów, szczegóły na stronie gok.zaniemyśl.pl. i ostatnie informacje z 

Biblioteki Publicznej, Biblioteka Publiczna Gminy Zaniemyśl od wielu lat jest beneficjentem 

Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa, a w 2023 roku po raz kolejny uzyskała 

dodatkowe pieniądze na zakup nowości wydawniczych w wysokości 5385 zł, przy czym wkład 

własny zadania zamyka się w kwocie 10000,71 zł, w dniach 25 lipca oraz 29 sierpnia odbyły 

się dwa spotkanie Klubowiczów Dyskusyjnego Klubu Książki działającego przy placówce 

zaniemyskiej, podczas akcji Lata w Zaniemyślu w dniu 30 lipca oraz 3 września Biblioteka 

miała swoje stoisko na kiermaszu książki używanej przy amfiteatrze, książki do sprzedaży 

pochodziły z darów od naszych czytelników, które Biblioteka już posiada w swoich zbiorach, z 

okazji ferii letnich Biblioteka zaproponowała konkursy literackie i plastyczne dla różnych grup 

wiekowych, dzieci, młodzieży oraz dorosłych, do wyboru przez okres wakacyjny było 11 

konkursów, które można było rozwiązywać korzystając z różnych źródeł informacji, odbyło 

się 8 różnych konkursów, w których udział wzięło 8 osób z różnych grup wiekowych, od 1 

lipca do 30 września czytelnicy mogą jeszcze zagłosować na Biblioteczną Różę Czytelników, 

czyli na najlepszą ich zdaniem książkę, wyłonienie zwycięskiej książki lub książek w dniu 3 

października, szczegóły w regulaminie dostępnym w Bibliotece, podsumowano konkurs 

dwumiesięczny pod nazwą 'Czy jesteśmy oczytani, część 85', w konkursie wzięło udział 6 

uczestników, nagrodzono 3 osoby z najwyższą punktacją, z okazji 12. odsłony Narodowego 

Czytania w dniu 8 września odbyło się czytanie fragmentu utworu 'Nad Niemnem', wspólnie 

z emerytami z Zaniemyśla, z tej okazji Biblioteka ogłosiła także dwa konkursy, jeden z treści 

tegorocznej lektury, drugi pod tytułem 'Botaniczne pasje Elizy Orzeszkowej', którego celem 

jest upamiętnienie postaci Elizy Orzeszkowej, która lubiła zbierać i botanizować rośliny oraz 

popularyzacja twórczości pisarki i rozbudzenie zainteresowania jej osobą, Biblioteka 

Publiczna wzięła udział w projekcie Szkoły Podstawowej w Pigłowicach oraz Gminnego 

Ośrodka Kultury na konkurs plastyczny pod tytułem 'Portret Wisławy Szymborskiej' w 

związku z ogłoszeniem roku 2023 rokiem Wisławy Szymborskiej, dofinansowano ze środków 

Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego w ramach Programu Narodowego Centrum 

Kultury Dom Kultury Plus edycja 2023, wzięło w nim udział sześciu uczestników, którym na 

uroczystości Akademii w dniu 14 września wręczono nagrody, w dniu 11 września odbyło się 
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spotkanie autorskie z Andrzejem Wróblewskim i jego humoreskami, w dniu 28 września od 

godziny 17 Biblioteka zaprasza na spotkanie z Jędrzejem Józefowiczem, autorem książki pod 

tytułem 'Dziennik Wędrowca', czyli 'Jak dotarłem pieszo do Rzymu', i takie ogłoszenie, 

wolontariusze Szlachetnej Paczki zachęcają wszystkich, którzy znają rodziny będące w 

trudnej sytuacji życiowej do zgłaszania do Programu, kolejny rok paczka wraz z darczyńcami 

w okresie Świąt Bożego Narodzenia niesie pomoc również na terenie Gminy Zaniemyśl, 

zgłosić rodziny do udziału w Programie można za pośrednictwem wolontariusza Szlachetnej 

Paczki bądź strony internetowej, to jest moja.szlachetnapaczka.pl.zgłaszam, jeśli ktoś zna 

taką rodzinę, dajmy im szansę na lepsze jutro, nie pozwól, by najbardziej potrzebujący zostali 

bez pomocy, w sprawie Programu można kontaktować się bezpośrednio z Panem Marcinem 

Baraniakiem, pracownikiem naszego Urzędu, wolontariuszem Szlachetnej Paczki, jak wiem 

do, do tej pory jeszcze nie wpłynęły żadne zgłoszenia z terenu naszej gminy, więc jeżeli 

Państwo macie, znacie takie osoby, które potrzebują pomocy w okresie świąt, to bardzo 

prosimy o zgłaszanie, zgłaszanie tu już bezpośrednio albo za pośrednictwem strony 

internetowej, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, czy są pytania do przedstawionej informacji? nie widzę, w takim razie 

dziękuję Pani Wójt za informacje 

 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożyć interpelację lub zapytanie? nie widzę 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

w okresie międzysesyjnym Radna Katarzyna Gomułkiewicz złożyła interpelację, interpelacja 

dotyczyła wejścia ustawy, wejścia w życie ustawy o szczególnych rozwiązaniach dotyczących 

regulacji stanu prawnego niektórych dróg ogólnodostępnych oraz w związku z negatywną 

rekomendacją Rady Gminy Zaniemyśl dotyczącą transakcji zamiany nieruchomości z 

jednostkami lasów państwowych, prosiła Pani o rozeznanie możliwości nabycia przez gminę 

Zaniemyśl na podstawie przepisów ustawy nieruchomości gruntowych użytkowanych jako 

drogi ogólnodostępne, szczególnie gruntów przeznaczonych na cele dróg publicznych w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, odpowiedź z Urzędu Pani Radna 

dostała, w odpowiedzi Gmina obiecuje, że podejmie wszelkie możliwe działania dotyczące 

przyjęcia na własność gruntów położonych w miejscowości Doliwiec Leśny stanowiących 

drogi publiczne, będących formalnie własnością Skarbu Państwa, które traktowane są jako 

drogi leśne, czy Pani Radna jest usatysfakcjonowana odpowiedzią?  
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Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

na razie bardzo dziękuję za obietnicę rozeznania tematu i będę czekała z niecierpliwością na 

dalsze informacje,  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję, bardzo proszę Pani Wójt  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

 jest to świeże, jest to świeże rozporządzenie, świeża ustawa, więc dajcie nam Państwo 

troszeczkę czasu, żebyśmy się mogli przygotować do tego  

 

8. Podjęcie uchwał: 

 

1) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie przez jednostkę organizacyjną w 

najem części nieruchomości będącej w trwałym zarządzie tej jednostki oraz na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu przedstawiła Dyrektor Centrum 

Usług Wspólnych, Justyna Teichman 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

tak, to przy Poznańskiej 17 to adres, który dotyczy pałacu  

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Justyna Teichman 

Poznańska 12 to jest dokładnie adres pałacu  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

pałacu w Łęknie, czy są pytania do omawianego projektu uchwały? nie widzę, czy ktoś z 

Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały? też nie widzę, w 

takim razie proszę o podłączenie głosowania  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

przepraszam, bo w jakim kontekście była ta uwaga o adresie?  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

tak, żeby wszyscy wiedzieli o jaki budynek chodzi, bo adres czasem nam nic nie mówi, więc 

dopowiedziałem, że to po prostu jest pałac  

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na oddanie przez jednostkę organizacyjną w najem części nieruchomości 

będącej w trwałym zarządzie tej jednostki oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
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NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LIX/434/2023 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

2) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023 

przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czy są pytania do omawianego projektu uchwały? nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie 

zapoznał się z przedstawieniem projektu uchwały? nie widzę, w takim razie proszę o 

podłączenie głosowania  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LIX/435/2023 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

3) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czy są pytania do omawianego projektu uchwały? nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie 

zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały? też nie widzę, w takim razie będziemy 

głosować  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LIX/436/2023 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

4) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania finansowego na 

okres przekraczający rok budżetowy przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 

 

Radny Tomasz Grabowski 

mam pytanie, bo rozumiem, że 100 tysięcy złotych to już jest całość tego zadłużenia, czy to 

na raty rozłożyli? ktoś robił operat tak naprawdę? wiemy jakie są koszty poniesione przez 

Powiat?  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

tak, w tym roku był też rzeczoznawca na Wyspie i szacował wszystkie koszty jakie zostały, 

znaczy wszystkie ten całe majątek, który został na Wyspie, i który jak gdyby będziemy 

przejmować  

Radny Tomasz Grabowski 

a jaka to jest wartość? czy rozumiem, że to 100 tysięcy złotych jest tylko zaliczką na poczet 

całości?  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

nie, nie, to jest wszystko, to jest wszystko, to jest wszystko, wartość jest, nie wiem, czy koło 

300 tysięcy złotych  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy jeszcze są jakieś pytania?  

Radny Michał Marciniak 

ja tylko mam takie pytanie techniczne, bo tu się pojawia takie określenie w tej uchwale do 

istniejącego pawilonu tanzbudy, ja wiem, że my tak używamy potocznie takiego określenia 

tanzbudy, ale czy taki zapis powinien się znajdować w uchwale? czy nie ma jakiegoś 

określenia bardziej fachowego? no niuans, ale no nie wiem, czy ktoś tego nie zakwestionuje, 

no bo tanzbuda, nie wiem, czy w słowniku języka polskiego w ogóle funkcjonuje takie słowo 

tanzbuda? potocznie tak  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

pewnie w ludowym tak  

Radny Michał Marciniak 

dlatego się pytam, czy to jest okej  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

może, może można to na jakąś świetlicę  

Radny Tomasz Grabowski 

pawilon restauracyjny  
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Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

powiem tak, projekt uchwały został przygotowany na, między innymi na podstawie projektu 

ugody i tam jest to tak zapisane, dlatego aby to było, aby te zapisy były tożsame, to taki zapis 

znalazł się w projekcie uchwały  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dobrze, czyli wyjaśnione, tak? czy są jeszcze pytania? nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały? nie widzę, w takim razie będziemy 

głosować  

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania finansowego na okres przekraczający rok 

budżetowy 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LIX/437/2023 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 

5) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez 

Gminę Zaniemyśl przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, 

Marcin Kropiński 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowni Państwo, ten teren to jest, że tak powiem, prośba mieszkańców Lubońca od kilku 

lat, prosili o, o taką działkę, w tej chwili udało się ją wynegocjować i ta uchwała pozwoli nam 

zrealizować do końca nasze zamierzenie, czyli przeznaczenie pod plac zabaw, teren rekreacji 

na użytek mieszkańców wsi Luboniec  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, czy jeszcze są jakieś pytania, uwagi?  

Radny Tomasz Grabowski 

Pani Wójt, jeżeli dobrze rozumiem, teren rekreacji, czyli za chwilę będzie jakiś plan 

zagospodarowania tego terenu, nie wiem, ławkami, stołami, zabawkami dla dzieci, tak? to 

wszystko jest w tej chwili przygotowane?  
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

nie, nie jest przygotowane, dlatego że nie mamy tego gruntu jeszcze fizycznie, dopiero ta 

procedura, którą teraz, znaczy jest już  

 

Radny Tomasz Grabowski 

ale jakąś koncepcję w związku z tym mamy  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

tak, jest koncepcja, ona będzie, na pewno powstanie tam plac zabaw, zostanie ogrodzony, a 

resztę tutaj będziemy konsultować z mieszkańcami, czego jeszcze oczekują, teren jest dosyć 

duży, bo to jest 3000 metrów, więc ze spokojem będzie pewnie i boisko można 

wygospodarować, i plac zabaw, i teren rekreacji  

Radny Tomasz Grabowski 

to jeszcze mam takie szybkie pytanie, ponieważ dzisiaj jest zebranie sołeckie w Lubońcu, 

rozumiem, że nie będzie dyskusji na ten temat, czy pieniądze z funduszu sołeckiego będą 

przeznaczone w części chociażby na zagospodarowanie?  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

to już zadecyduje  

Radny Tomasz Grabowski 

pytam dlatego, bo przed chwilą była informacja, że skoro nie mamy, to nie myślimy, a dzisiaj 

mamy zebranie  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

znaczy powiem tak, mieszkańcy, Pani Sołtys są poinformowani o ruchach jakie się dzieją, 

myślę, że do końca roku będziemy tą działkę mieli na własność w naszych zasobach, tak 

dobrze mówię Panie Marcinie, prawda? zmierzamy do tego, że ta działka będzie w naszych 

zasobach i Pani Sołtys jest poinformowana, będzie, będą pracownicy, jeżeli mi się nie uda 

dotrzeć, ale będą pracownicy, Pan Marcin również się wybiera na to zebranie, ale na co 

przeznaczą mieszkańcy fundusz sołeckich, to już jest wola większości mieszkańców, mam 

nadzieję, że przeznaczą na zagospodarowanie tego, tego placu zabaw, tego terenu  

Radny Tomasz Grabowski 

szczególnie, że fundusz jest na 2024, więc byłoby już własnością  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

dokładnie tak  

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs 
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NIEOBECNI (3) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch, Ewa Wiatr-Gawlak 

 

Uchwała nr LIX/438/2023 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

6) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, Marcin Kropiński 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowni Państwo, z przykrością, ale muszę powiedzieć, że to nie jest jedyna droga na 

terenie Gminy Zaniemyśl, która jest na prywatnych gruntach wybudowana, czy 

nienależących do Gminy Zaniemyśl, którą trzeba będzie nabyć, a wyasfaltowana, czy 

wykostkowana, więc to jedna z wielu  

Radny Tomasz Grabowski 

nawet nie pytanie tylko takie uszczegółowienie, Pani Wójt w ramach nowej ustawy, czy 

zmiany w ustawie w tej chwili jeżeli pas drogowy został zajęty już wcześniej jest użytkowany, 

jest utwardzony, jest zarządzany przez gminę to może zostać przyjęty za darmo, więc nie 

układajmy się z wszystkimi po drodze tylko zapytajmy czy faktycznie można wykorzystać tę 

ustawę  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

to jest za odszkodowaniem, to jest ta ustawa, o której ja pytałam w interpelacji, za 

odszkodowaniem  

Radny Tomasz Grabowski 

 za odszkodowaniem, tylko odszkodowanie pewnie będzie inne niż kupienie gruntów 

użytkowanych już przez gminę  

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch, Ewa Wiatr-Gawlak 

Uchwała nr LIX/439/2023 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

7) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
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własność Gminy Zaniemyśl przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i 

Rolnictwa, Marcin Kropiński 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch, Ewa Wiatr-Gawlak 

Uchwała nr LIX/440/2023 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

8) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki 

Nieruchomościami i Rolnictwa, Marcin Kropiński 

 

Radny Tomasz Grabowski 

w związku z tym mam pytanie, bo tam jest oznaczone jako MOLO, rozumiem, że to nie 

będzie do wyłącznej, do wyłącznego korzystania przez tego dzierżawcę, czyli jeżeli 

ktokolwiek będzie miał swój sprzęt, będzie mógł z tego pomostu również korzystać, i to 

będzie zapisane w umowie  

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

to znaczy nie sposób w tym momencie bezpośrednio to teraz określić, można, można byłoby 

iść w tym, w tym, w tym kierunku, natomiast raczej by trzeba było to na zasadzie negocjacji z 

tym, z tym dzierżawcą, dlatego, że wiadomo, że jeżeli na przykład dojdzie do tego, że w 

ofercie będzie na przykład odpowiednia liczba sprzętu, tak, to gdzieś ten sprzęt musi być 

zlokalizowany i wiadomo, że będzie niekorzystnie, jeżeli całkowicie zablokujemy, natomiast 

żeby też umożliwić tą działalność, prowadzenie tej działalności, bo nie wiem, czy po prostu u 

dzierżawca będzie  

Radny Tomasz Grabowski 

ja pytam w drugą stronę, czy osoby fizyczne, które przyjadą na plażę, przywiozą swoją deskę 

albo cokolwiek innego, kajak, będą z tego mogły skorzystać, czy będzie do wyłącznej 

dyspozycji dzierżawcy?  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

wydaje się, że jeżeli będzie wolna, nie wiem, ta, ta Marina, czy, czy ten, to będzie się mógł 
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ten dany, dany mieszkaniec do tego przyłączyć, jeżeli nie będzie wolna, no to, no już się nie, 

nie przyłączy, tak, bo  

Radny Tomasz Grabowski 

Pani Wójt, nie chodzi o przyłączenie, tylko żeby ktokolwiek przyjedzie, żeby dwie godziny 

popływać, to musi wejść na ten pomost i zwodować swoją jednostkę, tak to ładnie nazwę, 

nie musi jej przypinać, nie musi gdzieś tam postawić, zostawiać, żeby mógł przejść przez 

pomost i skorzystać z tego pomostu  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

na pewno, na pewno będzie mógł, bo to nie chodzi o, chodzi raczej, ja myślałam, że chodzi o 

to, że są tam takie specjalne zaczepy takie do zaczepiania i myślałam, że o to chodzi, ale 

jeżeli, jeżeli to będzie tylko, no to jest chyba logiczne, że jeżeli jest takie miejsce, to będzie 

można podpłynąć i tam się zejść na ląd  

Radny Tomasz Grabowski 

z mapy zaznaczonej wynika tak naprawdę, że grunt, który będzie dzierżawiony dokładnie 

zamyka wejście na pomost  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

do tej pory nie było problemu i do tej pory zawsze, jeżeli ktoś się pojawiał, mógł sobie 

spokojnie zwodować i tutaj chyba już bardziej faktycznie to będą regulacje między nami a 

wydzierżawiającym, żeby dopuścić możliwość przycumowania, bo przy drugim pomoście tym 

takim dużym pomoście, takiej możliwości nie ma, bo jest otoczony barierką i faktycznie tam 

tej możliwości nie ma  

Radny Tomasz Grabowski 

to jest jedyne miejsce, gdzie właśnie można zwodować tak naprawdę taką jednostkę dla 

siebie  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

ale to myślę, że to już bezpośrednio z wydzierżawiającymi być może na pewno będziemy po 

prostu tak zapytanie konstruowali, żeby była możliwość w każdej chwili zwodowania innego 

sprzętu, który podpłynie, to jest też dla naszego bezpieczeństwa, bo jeżeli zaczną nam 

wodować przy tym dużym, przy tym dużym pomoście, to nam to po prostu poniszczą  

Radna Kamila Kołacka 

to może taki zapis powinien się właśnie znaleźć w uchwale, nie w uzasadnieniu o tym 

pomoście i wtedy byłoby wszystko czytelne, bo potem zapytania i  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

ja myślę, że to wystarczy wyregulować odpowiednią umową i tyle  

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
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Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch, Ewa Wiatr-Gawlak 

 

Uchwała nr LIX/441/2023 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

9) projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich 

przebiegu Kierownik Referatu Inwestycji i Drogownictwa 

 

Głosowano w sprawie: 

zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch, Ewa Wiatr-Gawlak 

 

Uchwała nr LIX/442/2023 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

10) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 marca 2023 roku na działanie Wójta Gminy 

Zaniemyśl 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

zanim przejdziemy do omawiania tego projektu uchwały, bym poprosił Panią Radcę o opinię 

na temat tej Uchwały, bardzo proszę Pani Olu  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

proszę Państwa, ten projekt uchwały co do zasady został zaopiniowany przeze mnie 

pozytywnie, ze względu na to, że on się mieści w granicach kompetencji Rady, w zakresie w 

jakim Rada rozpatruje tą sprawę odnośnie świetlic, natomiast nie może być pozytywnie 

zaopiniowany w zakresie w jakim wchodzi w kompetencje Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego, ponieważ Rada nie jest organem kompetentnym rozstrzygania w 

kontekście dostępu do informacji publicznej, w przypadku jeżeli osoba jest niezadowolona z 

uzyskanej informacji publicznej lub jej nie uzyskała, lub uzyskana informacja nie wyczerpuje 

jej pytań, to ma ona prawo odwołać się w tym zakresie do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego, który jest organem właściwym do rozpatrzenia tej skargi w tym zakresie, 

tutaj właśnie wyjaśniłam, że zwracam uwagę, że w tym zakresie właściwa jest procedura 

przewidziana w ustawie o dostępie do informacji publicznej zawarta w artykule 21 oraz 
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ustawa prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi, Rada Gminy nie jest 

organem właściwym w tym zakresie, rozstrzyga więc z prawem niezgodnie ze swoimi 

kompetencjami, w tym zakresie uprawnionym jest wyłącznie Wojewódzki Sąd 

Administracyjny w Poznaniu i proponuję tutaj, żeby w to miejsce zawrzeć zapis dotyczący 

organu właściwego do rozpoznania skargi, czyli podobny zapis, w zasadzie taki sam zapis, jaki 

był w poprzednim projekcie uchwały, który nie przeszedł i tutaj jest taki komentarz, który 

najlepiej to obrazuje, i tu zacytuję, bo to jest fragment takiego komentarza z programu LEX, 

środki zaskarżenia w sprawach dostępu do informacji publicznej nie mają jednolitego 

charakteru, a ich rodzaj zależny jest od sposobu rozpatrzenia wniosku o udostępnienie 

informacji publicznej, ponieważ odmowa udostępnienia informacji publicznej w tym 

informacji przetworzonej następuje w formie decyzji administracyjnej, do której w świetle 

artykułu 16,17 ustawy o dostępie do informacji publicznej mają zastosowanie przepisy 

kodeksu postępowania administracyjnego, w takim wypadku stronie służy odwołanie od 

decyzji, jak również skarga do sądu administracyjnego, udostępnienie informacji publicznej 

następuje w formie czynności materialno-technicznej, ewentualne kwestionowanie 

zupełności udzielonej informacji czyli adekwatności względem żądania wyrażonego we 

wniosku o udostępnienie informacji publicznej, nie jest zatem możliwe w formie odwołania 

czy wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy, w tej sytuacji, analogicznie jak w przypadku nie 

udzielenia informacji w terminie, wobec braku decyzji odmownej wnioskodawcy 

przysługiwać będzie skarga na bezczynność do właściwego wojewódzkiego sądu 

administracyjnego, warto wskazać, że od dnia 29 grudnia 2011 roku do skarg 

rozpatrywanych w postępowaniach o udostępnienie informacji publicznej stosuje się na 

podstawie artykułu 21 ustawy o dostępie do informacji publicznej przepisy ustawy Prawo o 

postępowaniu przed sądami administracyjnymi niezależnie od rodzaju podstawy odmowy 

udostępnienia informacji publicznej, w związku z powyższym w przypadku decyzji 

odmawiającej udostępnienia informacji z powołaniem się na prywatność czy tajemnice 

przedsiębiorcy nie przysługuje już prawo wniesienia powództwa do sądu powszechnego 

udostępnienie takiej informacji, ponieważ kontrolę legalności działania administracji także w 

tym zakresie powierzona została sądom administracyjnym  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, z tego co zrozumiałem, no to wtedy w paragrafie pierwszym uznaje się za 

skargę za zasadną na działanie w części dotyczącej przekazania administrowania świetlicą 

wiejską w Lubonieczku, a tą drugą część dotyczącą przepisów udostępniania informacji 

powinniśmy to wykreślić i dodać paragraf, w którym uznajemy się za, jako Rada, za organ 

niewłaściwy do rozpatrzenia tej skargi, tak?  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

tak, Panie Przewodniczący  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy teraz by trzeba to przegłosować, czy jak to?  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

to jest wypowiedź ad vocem, ponieważ ten projekt uchwały uwzględnia stanowisko, jakie 

odczytywałam na sesji czerwcowej, w której było przedstawione zdanie członków Komisji do 
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spraw Wniosków i Petycji Radnego Tomasza Grabowskiego i moje, i tam właśnie 

wyjaśniliśmy, że ta część skargi nie została uznana jako skarga na nieudzielenie bądź 

niewłaściwe udzielenie informacji publicznej, ponieważ w toku postępowania 

wyjaśniającego, jakie prowadziła Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zadawaliśmy to pytanie, 

dlaczego nie zostało to załatwione właśnie w trybie tych przepisów i dostaliśmy informację, 

że wniosek, wtedy jeszcze nie skarżącej, ale wnioskodawczyni nie był potraktowany w ten 

sposób, ponieważ we wniosku nie zostały przywołane przepisy o ustawie o dostępie do 

informacji publicznej, więc ten wniosek według informacji uzyskanych w toku postępowania 

wyjaśniającego nie był traktowany jako wniosek o dostępie do informacji publicznej, w 

związku z czym też skarga nie była w tym kontekście rozpatrywana, dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy jeszcze ktoś, bo ja tutaj nie mam podglądu, też coś mi się zawiesiło, dobrze, to jaka jest 

propozycja teraz?  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

Panie Przewodniczący, taka moja propozycja tu teraz tak na szybko, bo jest wyraźnie w tym 

projekcie uchwały napisane w szczególności nie udzielenia odpowiedzi na zadane pytania i 

prośbę o udostępnienie dokumentów, każdy, który to czyta, będzie to rozumiał jako dostęp 

do informacji publicznej, więc może dla jasności, skoro Pani Radna w ten sposób no tutaj 

proponuje, że Komisja uznała, że nie było jakby pytań ze strony Pani Kamili, Pani Radnej 

Kamili Kołackiej w ramach ustawy o dostępie do informacji publicznej, tylko nie wiem, w 

jakimś innym trybie były te pytania zadawane, no to może w takim razie najprościej jest po 

prostu usunąć ten fragment zdania 'w szczególności nie udzielenie odpowiedzi na zadane 

pytanie i prośbę o udostępnienie dokumentów' i wtedy powiem tak, no chyba najprostszy 

sposób kompromisowy, żeby to rozwiązać, bo no każdy kto będzie to czytał, będzie rozumiał 

to jako informację publiczną, ale no mówię ja nie chcę tu ingerować, broń Boże, w treść 

uchwały, to jest kompetencja, wolność, Rada może głosować jak chce, także no tylko moja 

podpowiedź taka i sugestia 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czy są uwagi do tego co powiedziała Pani Mecenas? nie wiem, mam ad vocem Kasi? czy to 

było już nieaktualne? dobrze, to może tą propozycję musielibyśmy przegłosować, tak Pani 

Mecenas?  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

ktoś by musiał zgłosić formalny wniosek, bo ja nie mam możliwości, bo nie jestem członkiem 

Rady  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

to ja zgłaszam formalny wniosek, niech mi Pani tylko powie co dokładnie, o wykreślenie, tak?  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

znaczy zmiana polegała na tym, że zdanie kończyłoby się na słowie gminy, czyli dotyczących 

działania gminy kropka i wtedy już nie byłoby tego, dalszej części zdania 'w szczególności nie 

udzielenia odpowiedzi na zadane pytania i prośbę o udostępnienie dokumentu'  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dobrze, to ja składam taki formalny wniosek, czy możemy przeprowadzić głosowanie Pani 

Basiu? Drodzy Państwo, jak mamy chwilę przerwy, to ja chciałem, gotowa? bardzo dobrze  

 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

jeszcze słusznie tu Pani Wójt podpowiada, że te zapisy dotyczące udostępnienia informacji 

publicznej zaczynają się już za słowem w Lubonieczku, bo tu jest dalsza część tego zdania 'i 

nieprzestrzegania przepisów dotyczących udostępnienia jawnych informacji dotyczących 

działania gminy, w szczególności nie udzielenia odpowiedzi na zadane i prośbę o 

udostępnienie dokumentów', czyli w zasadzie musiałby się zdanie kończyć na słowie w 

Lubonieczku, wyrażeniu w Lubonieczku, czyli 'uznaje się skargę za zasadną i tak dalej w części 

dotyczącej przekazania administrowania świetlicą wiejską w Lubonieczku', i tak by wynikało z 

tego co Pani Radna Katarzyna Gomułkiewicz mówi, że właśnie w tym kontekście i tą częścią 

skargi się zajmowano  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

nie, właśnie nie, bo myśmy się zajęli całą skargą i zadawaliśmy to pytanie o udzielenie tych, 

udostępnienie tych dokumentów, właśnie nawiązywaliśmy do przepisów do ustawy, o 

dostępie do informacji publicznej i dostaliśmy konkretną odpowiedź i też w konkretny 

sposób skargę chcemy rozpatrzeć  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

no to czyli głosujemy na razie ten mój wniosek, tak? bo jeżeli Komisja nie, nie twierdzi 

inaczej, Pani Mecenas co na to?  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

Panie Przewodniczący, ja naprawdę nie chcę wnikać tutaj w wolę Radnych i interpretację 

przepisów, no ja powiem wprost, no nie jest w sposób oczywiście sprzeczna z przepisami 

prawa, no nie przestrzeganie przepisów dotyczących udostępnienia jawnych informacji 

dotyczących działania gminy, to jest ustawa o dostępie do informacji publicznej i tego nie da 

się inaczej interpretować i czytać, ten projekt uchwały jest sformułowany jasno, zwięźle, 

przejrzyście, wiadomo o co Komisji chodzi i no nie przestrzeganie przepisów dotyczących 

udostępnienia jawnych informacji dotyczących gmin, to jest po prostu ustawa o dostępie do 

informacji publicznych, a w tym zakresie rada nie jest organem właściwym, właściwy jest 

Wojewódzki Sąd Administracyjny i Pani Radna, która tutaj złożyła skargę może w tym 

zakresie odwołać się do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego i on jako organ do tego 

powołany rozpatrzy tą skargę w tym zakresie i albo ją uzna za zasadną albo nie, nie może 

tego za sąd zrobić Rada, po prostu, jak się Rada zdecyduje to zrobić, no to zrobi, no to nikt 

nie zabroni głosowania, to jest oczywiste, natomiast no ja tylko mówię, że to jest oczywiście 

sprzeczne z przepisami  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy jest możliwe, że zostanie zakwestionowana ta uchwała?  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

moim zdaniem powinna zostać zakwestionowana przez Wojewodę i przynajmniej w tym 

zakresie uznana za nieważną, ponieważ wykracza poza kompetencje Rady, a Rada zgodnie z 
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przepisami działa na podstawie i w granicach prawa, to są zasady już określone w Konstytucji 

Rzeczpospolitej Polskiej w artykule 7  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

to bym musiał teraz rozszerzyć swój wniosek formalny, to by chodziło o wykreślenie tej 

części zdania, tak? który kończy się na paragrafie, nie mam otwartej tego projekty uchwały, 

ale tak, Pani Basiu, można przeczytać to? z tego paragrafu, tak, czyli wniosek formalny jest, 

teraz musimy to przegłosować po prostu, jeszcze jest dyskusja, Radny Tomasz Grabowski  

Radny Tomasz Grabowski 

wypacza to całkowicie tak naprawdę to, co uchwaliliśmy jako Komisja, ja mam trochę inny 

pomysł, pomysł, propozycję, być może to trzeba będzie następnym razem, następnym 

głosowaniem jeszcze rozważyć, jeżeli faktycznie uważamy, że część tego, tego paragrafu 

pierwszego mówi o dostępie do informacji publicznej, to usuńmy tylko część, ale niech 

artykuł brzmi na przykład tak 'uznaje się za zasadną skargę KK z 27 marca 2023 roku na 

działanie Wójta Gminy Zaniemyśl w części dotyczącej przekazania administrowania świetlicą 

wiejską w Lubonieczku i nie udzielenia odpowiedzi na zadane pytania i prośbę o 

udostępnienie dokumentów'  

Radny Marek Stroiwąs 

ja tylko chciałbym przypomnieć, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji nie przedstawiła 

jednolitego zdania, nie mogliśmy dojść do konsensusu w tej kwestii  

Radny Tomasz Grabowski 

to ja tylko jeszcze dopowiem, że na ostatniej sesji głosowaliśmy wcześniejszą uchwałę 

mówiącą o czymś innym, w tej chwili mamy szansę przegłosować, czy podejść do głosowania 

z naszym stanowiskiem i dajmy Radzie się wypowiedzieć  

Radny Bartosz Biskup 

ale niech to będzie w normach prawa, tak?  

Radny Tomasz Grabowski 

ale jest to w normach prawa, niech Pani Mecenas się teraz wypowie, czy to co ja 

zaproponowałem nie jest zgodne z prawem, Nie ma informacji o dostępie do informacji 

publicznych  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

to Panie Radny wracamy do tej jakby pierwszej propozycji, w której właśnie mówiliśmy o 

wykreśleniu tego zapisu 'w szczególności nie udzielenia odpowiedzi na zadane pytania i 

prośbę o udostępnienie dokumentów', bo cały ten zapis i nie przestrzegania przepisów 

dotyczących udostępnienia jawnych informacji dotyczących działania gminy w szczególności 

jest jakby zbiorem właśnie mieszczącym się w tym wcześniejszym fragmencie zdania, 'nie 

udzielenia odpowiedzi na zadane pytania i prośbę o udostępnienie dokumentów', no ja to 

czytam jak każdy obywatel, który na to spojrzy, jest naprawdę mówię, jest dobrze 

sformułowany ten projekt uchwały, jasno, klarownie i dla mnie jest on no pod każdym 

względem poprawny, tylko mówię, że cały czas ten, ten fragment za w Lubonieczku dotyczy 

udzielenia informacji, bo tu jest w szczególności nieudzielenia, więc nadal mamy 

udostępnienie  
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Radny Tomasz Grabowski 

Pani Mecenas, dlatego proponuję usunąć to, co jest wcześniej, tak, nie wpisywać w 

szczególności, nie mówimy w tej chwili tak naprawdę o tym, że rada jest kompetentna albo 

niekompetentna i nie będziemy oceniać, czy jest przestrzeganie przepisów czy nie, ale nie 

została udzielona odpowiedź na pytanie i udostępnienie dokumentów, i to już nie jest 

informacja, że my oceniamy tak naprawdę, tylko mówimy, że ktoś czegoś nie zrobił  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

wszystkie dokumenty zostały udostępnione, Panie Radny, które dokumenty nie zostały 

udostępnione? wszystkie dokumenty zostały udostępnione  

Radny Tomasz Grabowski 

nie pamiętam w tej chwili z pamięci, natomiast jeżeli dobrze pamiętam była odpowiedź bez 

załączników, to, to ja uważam, że to jest niekompletna informacja albo brak informacji  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

niekompletna informacja nie jest nieudostępnieniem informacji, tak, to znowu mówimy o 

informacji publicznej, tak,  

Radny Tomasz Grabowski 

mówimy o pytaniach, chodziło chociażby o to, że nie pamiętam dokładnie kontekstu, ale tam 

chodziło o chociażby sprawozdanie z zebrania sołeckiego, które nie zostało załączone  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

ale to zostało później przekazane Państwu  

Radny Tomasz Grabowski 

ale w tym czasie, o którym mówimy, tak, w piśmie, które dostała Radna Kołacka, nie zostało 

to udostępnione, i nie ma tego do dzisiaj  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

jak nie ma, jest oczywiście, że jest, tylko Państwo nie chcieliście już tego oglądać  

Radny Tomasz Grabowski 

czy radna Kołacka może się wypowiedzieć?  

Radna Kamila Kołacka 

oczywiście Pani Wójt, że nie ma, z tego co Pani powiedziała, to zrobiła Pani notatkę służbową 

z tego zebrania i tylko tyle, nie było żadnego protokołu, absolutnie, to chyba został 

stworzony dzisiaj  

Radny Tomasz Grabowski 

 Pani Wójt, Komisja obradowała w określonym czasie, ja to dokończę, Komisja obradowała w 

określonym czasie, występowaliśmy o wszystkie możliwe dokumenty, które chcieliśmy 

przejrzeć, nie było informacji o żadnym protokole, o żadnym sprowadzaniu zebrania 

sołeckiego, takiego protokołu po prostu nie było  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

to nie było zebranie sołeckie, to było spotkanie z Sołtysami  

Radny Tomasz Grabowski 

w każdym razie w piśmie do Pani Radnej Kołackiej była informacja, że załączacie Państwo 

jako Urząd Gminy, czy odpowiadając na pytanie załączacie taki protokół z takiego spotkania, 

czy to było spotkanie, czy to było sołeckie, czy spotkanie z Sołtysem, jakiekolwiek, tego nie 
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było, nie było załączone, ja też mogę powiedzieć, że coś istnieje, skoro tego nie widziałem, 

jako Komisja nie dostaliśmy takiego dokumentu, uważam, że go po prostu nie było albo 

został stworzony później  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dobrze, Drodzy Państwo, padł wniosek formalny i proponuję go przegłosować, tej treści, 

której tutaj jest, tak  

Radny Tomasz Grabowski 

mówimy o usunięciu tego wersu po Lubonieczku, aż do kropki  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

za chwilę pojawi się głosowanie i będzie dokładnie tak, w tej części, można jeszcze na ekranie 

zobaczyć zanim, czy coś poprawić, wszyscy już chyba jasno wiedzą o co chodzi, ja to jeszcze 

raz przeczytam, głosowanie w sprawie zmiany zapisu paragrafu pierwszego, wykreślenie 

zapisu i nieprzestrzegania przepisów dotyczących udostępniania jawnych informacji 

dotyczących działania gminy, w szczególności nie udzielenia odpowiedzi na zadane pytania i 

prośby o udostępnienie dokumentów, proszę o głosowanie 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany zapisu paragrafu 1 - wykreślenie zapisu "i nieprzestrzegania przepisów dotyczących 

udostępniania jawnych informacji dotyczących działania Gminy w szczególności nie 

udzielenia odpowiedzi na zadane pytania i prośbę o udostępnienie dokumentów" 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, 

Marek Stroiwąs 

PRZECIW (1) 

Tomasz Grabowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch, Ewa Wiatr-Gawlak 

będziemy głosować projekt uchwały z wykreśleniem tego zapisu, który jest za słowem w 

Lubonieczku, zaraz podłączyć projekt, tak, to mamy chwilkę, tak? dobrze 

 

Drodzy Państwo, ja chciałem skorzystać z tej okazji, jak mamy chwilę czasu, niedawno 13 

września doszło w naszej Gminie do tragedii, rodzina straciła dach nad głową, była 

prowadzona zbiórka w Kościołach, ale też bardzo zachęcam Państwa do wsparcia przez 

Internet, jest strona zrzutka.pl, na której można znaleźć hasło 'Pomoc dla pogorzelców z 

Jezior Małych', tam jest opis tego, co się stało i bardzo prosimy o wsparcie wszystkich 

mieszkańców Gminy Zaniemyśl, aby wesprzeć pogorzelców, jeżeli ktoś miałby, mówię do 
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mieszkańców, jeżeli ktoś miałby jakieś kłopoty z tym, jak to zrobić i tak dalej, to zawsze 

można zgłosić się do Urzędu, ktoś z urzędników pomoże  

Radny Tomasz Grabowski 

ja mam pytanie w tej kwestii, do Pani Wójt, jest powieszona tam informacja właśnie o 

zbiórce i z linkiem, to może trzeba głośno powiedzieć, w którym miejscu, żeby można było 

właśnie kliknąć, to właśnie pomaga wejść  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

na Facebooku, nie wiem czy na stronie internetowej, ale na pewno na Facebooku, na stronie 

internetowej są te informacje, także zapraszamy i pomóżmy, otwórzmy serca, Wiem, że w 

niedzielę była zbiórka pod Kościołami i tam jest naprawdę zniszczony cały dach, może tego 

nie widać od środka na zewnątrz, bo dach jest, normalnie stoi, ale wewnątrz to jest, całe 

poddasze, siła uderzenia była tak duża, że spadły wszystkie sufity, więc naprawdę skala 

zniszczenia w środku jest bardzo, bardzo duża  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

na dzisiaj jak sprawdzałem było 21 tysięcy zebrane na tej stronie na zrzutka.pl, jeszcze jest 

kilkadziesiąt dni na to żeby, żeby móc to zrobić  

Radny Tomasz Grabowski 

to rodzi się pytanie, potrzebujemy tylko pomocy finansowej, czy jakiejś materialnej również, 

być może też by wystosować apel do, nie wiem, przedsiębiorców, którzy mają możliwość, nie 

wiem, pomóc im właśnie, albo nie wiem, materiały udostępnić, może też taka kwestia na 

stronie Gminy  

Radny Michał Marciniak 

i również do fachowców, tak, których u nas w Gminie nie brakuje, którzy może by się 

zadeklarowali, żeby tam pomóc po prostu przy odbudowie, tak  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

to znaczy pomoc już zaoferowało Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Śremie z 

odbiorem tych śmieci, myślę, że tutaj może też próbujemy dotrzeć do wykonawców, do firm 

o już takie materialne wsparcie  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

a jeszcze tutaj sprawa do Państwa Radnych, bo do Biura Rady, nie zabrałem dzisiaj tego tutaj 

na salę, ale od Marszałka Województwa Wielkopolskiego z okazji 25-lecia samorządu 

dostaliśmy taki piękny album, 25 lat samorządu wielkopolskiego, tam jest wiele fajnych 

informacji o przeszłości, o jak powstawał samorząd, o wielu pięknych sprawach, jeżeli ktoś by 

z Państwa Radnych chciał, to proszę zgłosić się po prostu mi powiedzieć, to ja to przekażę do 

przeczytania, bo myślę, że, po tym wszystkim byśmy ten album przekazali do Biblioteki 

naszej gminnej, żeby mógł każdy sobie wypożyczyć i zajrzeć do tego, każdy mieszkaniec 

gminy, na razie proponuję Państwu Radnym, jak ktoś chętny, to proszę bardzo, jeżeli będzie 

lista, kolejka, zrobicie to po kolei  

jesteśmy gotowi, tak? dobrze, czy są pytania teraz do przedstawionego projektu uchwały? 

Państwo mają przed sobą, proszę zapoznać się z tym projektem, szczególnie ze zmianą tym 

jednym paragrafem tylko, nie ma uwag, nie ma pytań, zapytam czy ktoś z Państwa radnych 
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nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały? nie widzę, w takim razie będziemy 

głosowali, przypominam Pani Radna Kamila jest wyłączona z głosowania 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 marca 2023 roku na działanie Wójta Gminy 

Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski 

PRZECIW (3) 

Bartosz Biskup, Jolanta Jóźwiak, Marek Stroiwąs 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch, Ewa Wiatr-Gawlak 

 

Uchwała nr LIX/443/2023 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 

9. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

Panie Przewodniczący Wysoka Rado, miałabym tylko takie pytanie, czyli w wyniku 

głosowania uznano, że skarga jest zasadna, czy Pani Kamili Kołackiej, czy  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

tak, dopowiem może, jeżeli Pani nie zrozumiała, skarga jest zasadna w części dotyczącej, już 

tutaj czytamy, w części dotyczącej świetlicy, uznaje się skargę za zasadną na działanie Wójta 

w części dotyczącej przekazania administrowania świetlicą wiejską w Lubonieczku  

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

to znaczy się, mi chodziło właśnie o to, czy ta skarga jest zasadna, czy nie jest zasadna, bo 

nijak mnie nie , to znaczy się tak, cieszę się, że sprawa została zakończona i że wreszcie 

mamy finał tej sprawy i że, no postępowanie tutaj Pani Wójt zostało ocenione, no w taki 

sposób, jak w moim odczuciu należało ocenić, i to nie jest prawda tak jak Pani Mecenas 

mówi, że w części jakiejś rada nie rozpatruje, Rada rozpatruje skargi na działania Wójta, jeżeli 

to działanie jest nieprzejrzyste, nieprofesjonalne, uderzające w czyjeś dobro osobiste i tak 

dalej, to Rada ma prawo wyrazić swoje zdanie i cieszę się, że takowe wyraziła, w szczegółach 

zaś Pani Mecenas, Pani Kamila Kołacka może dochodzić rzeczywiście w sądzie dalszego 

zadośćuczynienia, ale dzisiaj chodziło o postępowanie, proszę Państwa, nie jednak o tym 

chciałam mówić szybciuteńko, ponieważ mieszkańcy, zresztą na ostatnich sesjach 

wielokrotnie była mowa na temat dróg powiatowych i na temat tego w jaki sposób Powiat 

bierze i pewne rzeczy na drogach powiatowych robi, a właściwie nie robi, i teraz mamy 

zebrania sołeckie i tam bardzo często mieszkańcy mi mówią, że również pada tutaj z ust 

przedstawicieli Urzędu Gminy, no bardzo wiele uwag na temat pracowników i na temat dróg 
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powiatowych, nie będę tutaj mówiła, że Powiat wspaniale zarządza drogami, podobnie 

zresztą jak i Gmina, bo drogi są bolączką wszystkich samorządów i ilekolwiek, ile byśmy nie, 

to znaczy się, nie wiem, lat nam pewnie nie starczy, żeby te drogi przy obecnym zużyciu i 

przy latach zaniedbań doprowadzić do stanu nas zadowalającego, ale chciałabym zwrócić 

tutaj uwagę na pewną rzecz, no która no niestety, ale jeżeli coś się nie dzieje na drogach 

powiatowych, leży po stronie Gminy i po stronie braku współpracy, no tutaj Pani Wójt z 

pracownikami Starostwa Powiatowego, także szkoda, że Pani Wójt wyszła, bo chciałam 

bardzo zaapelować, żeby tego rodzaju jednak krzywdzące opinii, tego rodzaju krzywdzących 

opinii o pracownikach nie wygłaszać, natomiast starać się współpracować, żeby sprawy były 

załatwione, a nie mogą być załatwione, bo proszę Państwa, mieszkańcy Lubonieczka, znajomi 

mi mówią, co tam ty robisz, skoro w ubiegłym roku na zebraniu sołeckim miał być 

przeniesiony przystanek przy drodze powiatowej, przystanek autobusowy i on do dzisiaj nie 

jest i my słyszymy, bo Powiat nic nie robi, otóż chciałam jasno powiedzieć, nie Powiat nic nie 

robi, Gmina nic nie robi, rok temu na zebraniu sołeckim pieniądze na ten cel zostały 

przekazane z budżetu sołeckiego i do dzisiaj te pieniądze, te fundusze sołeckie nie zostały 

zrealizowane, przez rok w tym temacie nie zrobiono nic, 12 września, czyli po roku czasu od 

przekazania, od podjęcia uchwały, na jaki cel zostanie fundusz sołecki przeznaczony, po roku 

czasu z Gminy Zaniemyśl wpływa pismo do Starosty Średzkiego i tu chciałam powiedzieć, że 

w Starostwie dostęp do informacji publicznej mam z dnia na dzień, nie, nie czekam 14 dni za 

udostępnieniem jakiegoś pisma, tak jak tutaj w Gminie i to mówię ja osobiście, ponieważ 

wielokrotnie zwracałam się o udostępnienie i musiałam wyczekać dokładnie 14 dni, i po roku 

czasu kierowane jest pismo z Urzędu Gminy do Powiatu o wyrażenie zgody na przesunięcie 

przystanku autobusowego w miejscowości Lubonieczek, zlokalizowanego przy drodze 

powiatowej, publicznej i tak dalej, i ma być przesunięty na ulicę, na posesję przy ulicy 

Pogodnej, która jest w ogóle ulicą wewnętrzną, a nie na Jaśminowej, ten przystanek ma 

pozostać na Jaśminowej, ja pozwolę sobie tutaj zwrócić uwagę, kompletna nieznajomość 

rzeczy, Starosta tylko bierze i zatwierdza zmiany w organizacji ruchu na drogach 

powiatowych i gminnych, skoro mieszkańcy wnioskują do Gminy na zebraniu wiejskim, że 

przystanek ma być przesunięty, to Gmina musi wziąć, sporządzić szkic i zwrócić się do 

Starosty, żeby tego rodzaju czynność wykonać, bo to Gmina wie, gdzie ma być ten 

przystanek i z odpowiednim wnioskiem, z odpowiednim szkicem sytuacyjnym zwracamy się i 

przesuwamy później przystanek z funduszy sołeckich, jestem ciekawa jak to zostanie 

zrobione, ponieważ mieszkańcy mi mówią, że tam miała być i barierka ochronna, i 

utwardzony przystanek, i przesunięty, mamy 3 miesiące, fundusz sołecki Lubonieczka w tym 

zakresie nietknięty, zwraca się Gmina o doświetlenie przystanków, doświetlenie przystanków 

to nie jest zadanie Powiatu, to jest zadanie Gminy, Gmina przejęła wszelkiego rodzaju 

przystanki, wszystkie przystanki komunikacyjne, także tego rodzaju wnioski są wnioskami 

bezprzedmiotowymi, już powiem dalej, że pisanymi na ostatnią chwilę, że to już właściwie 

bezczynność jest totalna, skoro dopiero po roku się budzimy, że coś takiego miało być 

zrobione, był obiecany przystanek na żądanie, mamy, które mówią, że muszą doprowadzać 

dziecko na przystanek jeden albo drugi w Lubonieczku, no po prostu, no to jest kawał drogi, 

to jest wszędzie, w każdym kierunku tego przystanku, to jest wędrówka z dzieckiem około 
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kilkaset metrów przy drodze bez pobocza i przy drodze ruchliwej, także proszę Państwa 

chciałam się zwrócić tutaj akurat do Pani Wójt, żeby może jednak pohamowała się z tymi 

opiniami krzywdzącymi pracowników, negatywnymi i jednak bardziej profesjonalnie zajęła 

się sprawami tutaj naszych mieszkańców, które leżą po stronie Gminy, a nie po stronie 

Powiatu, dziękuję  

Arek Kloc 

Szanowna Rada, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, w związku z tym jak 

poprzedniczka wcześniej mówiła, też mam sprawę do Pani Wójt, ale to teraz nie wiem kto 

będzie zapisywał, nagrywa się, okej, dobra, ostatni wypadek w Łęknie był z dwa lata temu, 

gdzie zostały uszkodzone barierki przy ulicy Poznańskiej, w kilku miejscach są uszkodzone te 

barierki i od dwóch lat nic się z tym nie dzieje, od strony właśnie Jezior Małych, czyli od 

Poznania, tam Kórnika wjeżdża się do naszej miejscowości, widok jest niestety nie bardzo 

reprezentujący Gminę, więc chciałbym, aby tutaj w tej sprawie trochę podziałała Gmina i te 

barierki jakoś w miarę naprawić, i dodatkowo jeszcze chciałbym, aby na tym odcinku od 

blaszaka tutaj do przystanku jakiś jeden kosz na śmieci został zamontowany, i to samo na 

ulicy Rolnej, na długości ulicy od przystanku do końca naszego osiedla, tak samo jak na 

naszym osiedlu tutaj, gdzie ja mieszkam, nie ma żadnych koszy na śmieci, chciałbym, aby po 

prostu Gmina chociaż dwa kosze zamontowała, no, coraz więcej ludzi tam jeździ na 

przejażdżki, idzie na spacery i no niestety co jakiś czas zdarzają się, że śmieci zalegają na 

drodze i zbieram też te śmieci po niektórych, i trzecia sprawa, jak jeżdżę tutaj ulicą właśnie 

Rolną do pracy w stronę Śniecisk, zaczęły się robić już dziury w asfalcie, fajnie by było 

zainterweniować w miarę szybko przed zimą, zanim te dziury się zrobią większe i ktoś może 

sobie uszkodzić auto, nie, dziękuję  

Sołtys Sołectwa Mądre Cecylia Nowak 

ja chciałam do Pani Małgorzaty Radnej Powiatowej, bo żeśmy się spotkały dwa miesiące 

temu bodajże, nie? na tych oględzinach, tych dróg powiatowych i do dzisiejszego dnia nikogo 

nie było, ten uskok, co tam Pani twierdziła, ten przekop pod tą drogą, że to się tam, no teraz 

już chyba się zarywa, ja nie wiem, czy tam urlopy były, w Powiecie, czy, czy nie było 

pracowników, nikt nie przyjechał w ogóle zero reakcji i nie wiem, no nie chciałam się już 

odzywać, bo, bo mówię, nie będę tam nadużywać , ale jak dzisiaj mam okazję, tutaj Pani jest, 

no to się zapytam, jak to tam wygląda, niech Pani przedstawi.  

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

oczywiście, że spotkałyśmy się, byłam w kontakcie z Panem Marciniakiem, mówił, że dziury 

zostały zalepione, a ten wyjazd został wykoszony, natomiast to zapadlisko pamięta o tym, ale 

będzie to możliwe wtedy, kiedy będą mieli odpowiednią masę i kiedy roboty pójdą w 

tamtym kierunku, ja chciałabym powiedzieć jedno, że nikt, ja nie twierdzę, że to jest super i 

cudownie, ale nie można proszę Państwa oczekiwać, że każda nasza interwencja zostanie 

zrealizowana od razu, Powiat ma trzysta kilometrów dróg powiatowych, te drogi powiatowe 

w innych gminach, jak tak sobie objeżdżam, to są no rzekłabym, że niejednokrotnie w 

znacznie gorszym stanie i kiedy organizują pracę, to organizują w taki sposób, żeby było jak 

najbardziej efektywne wykorzystanie i środków, i ludzi, ale rzeczywiście jest to, co Pani Sołtys 

powiedziała, że Pan Marciniak mi powiedział, że lato było rzeczywiście bardzo trudne, 
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ponieważ pracowników jest czterech na trzysta kilometrów dróg, a był to sezon urlopowy i 

tak to wyglądało  

Sołtys Sołectwa Mądre Cecylia Nowak 

jeszcze, jeszcze bym miała tą powiatówkę, co Pani pokazałam, tą taką gruntową drogę, nie, 

to tragedia, nie, tragedia, tak, nie wiem, czy powiatówka też równa te drogi, tu pan Andrzej 

Kowarz na pewno ją zna, to jest ta droga, co od Pigłowic rozwidlenie do Kaźmierek, to jest 

powiatówka, nie? i pokazałam Pani Małgorzacie tą drogę, no była zdziwiona, że taka droga, 

bo ona taka jest, nie? ale dziura w dziurę, nie? no mogliby to tam coś porównać chociaż, nie? 

no, była zdziwiona, że taką drogę  

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

o równaniu nie mówiłam, ale to już teraz  

Sołtys Sołectwa Mądre Cecylia Nowak 

no, ale nikt się nie pokazał, ja liczyłam, że dwa miesiące, ja mówię, dzisiaj tutaj Pani jest na 

sesji, to się zapytam, niech mi tu wyjaśni, nie? no, ale ja nic nie, nie wiem, jak długo 

będziemy czekać, zima przyjdzie i nie zrobią chyba, nie?  

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

wzorem przystanku jeden rok  

Sołtys Sołectwa Mądre Cecylia Nowak 

to dziękuję  

 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? nie widzę, w takim razie zamykam 

pięćdziesiątą dziewiątą (59) sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za udział i do 

widzenia, do zobaczenia. 

 

 

  

  

 

przygotował(a): Barbara Madajczak 
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